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در شرایطی که بسیاری از مردم 
کشور با معضل های فراوانی 
مثل مشکل های اقتصادی، 

فرهنگی و معیشتی دست وپنجه 
نرم می کنند و عرصه بربسیاری 

از مردم تنگ شده است، 
برخوردهای این چنینی از سوی 
مدیران اجرایی کشور می تواند 

چون بنزینی باشد که روی 
آتش پاشیده می شود

مراقب فتنه های خاموش پیرامون باشید

»تلگرام« عرصه جولان بی نام 
و نشان ها!

اين روزها کمتر تلفن همراهي را می توان 
يافت که به اينترنت متصل نشود و کمتر 
شــهروند و کاربري را می توان يافت که 
تلفن همراه او به »تلگرام« متصل نباشد. 
امروز تلگرام آنلاين ترين نرم افزار در دست 
هر ايراني است. ابزاري که ساخت خارج 
از کشور است. ابزاري امن براي حراست 
از اطلاعات ما در ايران و ناامن، براي نشر 

اطلاعات ما در خارج از کشور.
هر چنــد برخي هميــن خارجي بودن، 
امنيت نرم افزار و دلايل نظير آن را سبب 
عضويت در اين نرم افــزار می دانند، اما 
مجموع همين دلايل سبب شده کاربران 
بسياري به سمت اين نرم افزار کوچ کنند 
و همين حضور حداکثــري کاربران در 
تلگرام، دليلي براي پافشاري بر حضور در 
اين فضاي مجازي شده است. نرم افزاري 
که به نظرمی رســد ديگر به جاي محيط 
امن تبديل به ناامن ترين فضا در گوشي 

تلفن همراه ما شده است.
بــا اندکي تأمــل می تــوان دريافت که 
بســياري از اخبــار و اطلاعاتــي کــه 
دست به دست در ميان جامعه می چرخد 
و در تاکســي و اتوبــوس دهان به دهان 
می شــود، منشــأ اوليــه اش هميــن 
فضاي مجازي بوده است؛ فضايي که اگر 
مديريت نشود می تواند اثرهای مخربي 

براي کشور به همراه داشته باشد.
مثال کوتاهي دراين خصــوص خالي از 
لطف نيست. موضوع اصلي اغتشاش های 
اخير »گرانــي« مطرح شــد و به حدي 
بزرگ نمايــي شــد کــه اعتراض های 
فراوانــي را به همراه داشــت؛ امــا از هر 
شخصي می پرسيدی مگر چه چيزهايي 
گران شــده، حرفي براي گفتن نداشت 
به جز اينکه بگويد خيلــي چيزها گران 
شــد مثلًا تخم مرغ! اما وقتي موضوع را 
بيشتر جويا می شــدی، درنهايت اساس 
و منبــع صحبت های بســياري همين 

فضاي مجازي و تلگرام بود.
اين آشــوب و درهم ريختگي يک مثال 
واضح از جولان بي نام و نشان هاســت. 
بي نام و نشــان هايی که به دنبال ايجاد 
آشوب در جامعه هستند؛ اما با يک نگاه 
عقب تر می توان دريافت همين آشوبگران 
در گروه هــا و اصناف مختلــف حضور 
دارند. آشــوبگراني کــه می توانند آفات 
بســياري براي جامعه به همراه داشــته 
باشــند و بذر نفاق را با سرعت بکارند و از 

آن برداشت  کنند.
کندشــدن روند فعاليت در سيستم ها، 
احســاس ناامني در فضاهــاي مختلف 
)محل کار، زندگي و...(، احساس سوءظن 
به نزديکان و... می تواند در گام نخســت 
جامعه ای افســرده و يک فضاي ملتهب 

ايجاد کند.
متأســفانه تلگرام با همه امکاناتي که به 
کاربران خود می دهد، محلي است براي 
جولان کساني که می توانند به راحتي با 
اسامي مستعار به ميدان بيايند و باحضور 
در گروه ها يا ساخت کانال های مختلف 
شايعه هايی را در شهر پخش کنند که در 
نهايت اثرات مخربي را براي تخريب افراد 

به همراه داشته باشد.
شناســايي همين افراد بي نام و نشــان 
نيز مراحل خــود را دارد؛ مراحلي که از 
شکايت شروع می شود تا درنهايت بتوان 
از طريق دستگاه قضايي آنان را شناسايي 
کرد، اما درطول اين مسير می توان شاهد 
حوادث ناگوار بســياري بود. دليل اينکه 
چرا تاکنون مســئولان در اين خصوص 
اقدام کافي و لازم را به انجام نرسانده اند 
چيست؟ پرسشــی اســت که در ذهن 

بسياري وجود دارد.
اينک پرسش اساسي اينجاست که چرا 
»تلگرام« به کاربران خود اجازه می دهد 
با هر نام و نشــاني و بدون آنکه شماره و 
نشاني از آنان مشخص باشد، وارد ميدان 
شوند و از ســوي ديگر چرا تاکنون هيچ 
تدبيري براي نرم افــزار جايگزين تلگرام 

نشده است.

گزارش نشست

فرمانداراز خبرسازی
 تا برکناری

روز سه شنبه در يکی از جلسه های عمومی 
فرمانداری شهرستان گلپايگان،تنشی ميان 
فرماندار اين شهرستان و يک خبرنگار رخ 
داد که به ســرعت در فضای مجازی منتشر 
شد و همه را شوکه کرد! هنگامی که اعضای 
شورای شهر و شهرداران شهرهای گلپايگان، 
گوگد و گلشهر در حضور فرماندار گزارش 
آخريــن اقدامات خــود را دربــاره فرايند 
بازيافت زباله های شهر و نحوه جمع آوری 
پسماند ارائه می کردند، يکی از خبرنگاران 
اين شهرستان اقدام به فيلم برداری از جلسه 
کرد کــه در اين لحظه فراســت، فرماندار 
گلپايگان با لحنی تند بــه او گفت: »از من 
عکس نگيريد.« وقتی خبرنگار توضيح داد 
برای پوشش خبری اين جلسه از او دعوت 
شده است تا در آن حضور پيدا کند، فرماندار 
لحن خود را تندتر کرد و گفت: »هرکسی 
به شما زنگ زده که جلسه را پوشش دهيد 
بيخود گفته. آن چيزی کــه من می گويم 
بايد اجرا شــود.« فراست در ادامه خبرنگار 
را تهديد کرد و گفت:»اگر به کار خود پايان 
ندهی خــودت و دوربينــت را باهم پرت 

می کنم بيرون! برو و آن سمت بنشين.«
فيلم مربوط به اين ماجرا بلافاصله تبديل 
به يکی از پربيننده ترين فيلم های شــبکه 
مجازی شــد و مســئولان مربوطــه را به 
پاســخ گويی واداشــت. اول ازهمه محسن 

مهرعليزاده، اســتاندار اصفهــان بود که با 
انتشار توئيتی بابت اين رفتار آقای فرماندار 
عذرخواهی کرد و گفت، او را احضار خواهد 
کرد و بــا او برخــورد خواهد شــد.بهرام 
سرمســت، مديرکل سياسی وزارت کشور 
هم دربــاره برخــورد نامناســب فرماندار 

گلپايگان گفت: بنــده اين موضــوع را با 

اســتاندار اصفهان مطرح کردم تا جزئيات 
اين اتفاق را موردبررسی قرار دهد و متناسب 
با آنچه رخ داده تصميم گيری شــود. اين 
برخورد فرماندار با يک خبرنگار به هيچ وجه 
قابل قبول نيست.اما پس از گذشت يک روز 
و بازتاب اين اتفاق تلخ و انتقادهای فراوانی 
که مطرح شــد، آقای فرماندار بالأخره به 
حرف آمد و توضيح هايی درباره رفتار عجيب 
و تند خود با خبرنگار –عــکاس حاضر در 
جلســه ارائه داد. فرماندار گلپايگان گفته: 
»در جلسه به خاطر اينکه کلاه بر سر داشتم 
و پالتو و شال گردن پوشيده بودم و پوشش 
اداری نداشــتم، چندبار به خبرنگار تذکر 
دادم که از من عکس نگيــرد؛ ولی او توجه 
نکرد و برای همين با او برخورد کردم. من به 
همه رسانه ها و خبرنگاران احترام می گذارم 
و شخصيت همه برای من محترم است؛ اما 
بهتر است هر کسی خودش شخصيت اش را 
حفظ کند.«فرماندار درحالی اين سخنان 
را گفت که فيلم نشــان می دهد مشخص 
نيســت اگر همراهان آقای فرمانــدار از او 
دعوت بــه آرامش نکرده بودنــد، در ادامه 
قرار بود چه اتفاقی بيفتــد و اين فرماندار 
عصبانی تا چه حد رفتار خشــن خود را با 
خبرنگار ادامــه می داد؟فرماندار به عنوان 
يک مقام بالای اجرايی که بايد نماد »صبر« 
باشد، در جلســه ای که هيچ التهابی ندارد 
و موضوع خاصی هم در آن مطرح نشــده 
است، اين چنين از کوره درمی رود. اين مقام 

مسئول در شرايط بحرانی و زمان هايی که 
مردم معترض يا گلايه مند برای حل مشکل 
به او مراجعه می کننــد چگونه رفتار کرده 
يا خواهد کرد؟! شايد می خواهد مثل وزير 
بهداشت باشــد که به فرماندار معترض به 
دره در پاسخ گلايه ها گفت: »بی شعور!« يا 
وزير راه که ميکروفون خانم خبرنگار باشگاه 

خبرنگاران را روی زمين پرتاب کرد!
رفتار فرماندار گلپايگان، بار ديگر به يادمان 
آورد تا چه اندازه به مســئولان صبور نياز 
وافر داريم. در شرايطی که بسياری از مردم 
کشور با معضل های فراوانی مثل مشکل های 
اقتصادی، فرهنگی و معيشتی دست وپنجه 
نرم می کنند و عرصه بر بســياری از مردم 
تنگ شده است، برخوردهای اين چنينی از 
سوی مديران اجرايی کشور می تواند چون 
بنزينی باشد که روی آتش پاشيده می شود. 
بنابراين به مقام های بالاتر بايد توصيه کرد 
اين مدير عصبانی و مديران مشابه او را آرام 

کنيد. مردم، مسئول صبور می خواهند.
شفاف سازی: کلاه سرم بود!

حسين فراست، فرماندار گلپايگان، 

درباره برخــوردش با خبرنــگار هفته نامه 
نسل نو گفت: درجلسه به خاطر اينکه کلاه بر 
سر داشتم و پالتو و شال گردن پوشيده بودم 
و پوشش اداری نداشتم، چندبار به خبرنگار 
تذکر دادم که از من عکــس نگيرد، ولی او 
توجه نکرد و برای همين با او برخورد کردم. 
حسين فراســت، افزود: به همه رسانه ها و 
خبرنگاران احترام می گــذارم و همه برای 
من محترم هستند، اما بهتراست هرکسی 
هم خودش شــخصيت خود را حفظ کند. 
وی در ادامه گفت: اگــر در اين موضوع من 
مقصر باشم حتماً از آن خبرنگار عذرخواهی 

می کنم.
 پرده آخر 

جمعــی از اصحــاب رســانه و 
خبرنگاران استان اصفهان با انتشار و امضای 
متنی خواســتار پيگيری توهين فرماندار 
گلپايگان به يک خبرنگار از سوی استاندار 
اصفهان شــدند. بعد از توهيــن فرماندار 
گلپايگان به يکی از اصحاب رســانه در اين 
شهرستان جمعی از اعضای خانه مطبوعات 
و خبرنگاران استان اصفهان با انتشار متنی و 

امضای آن به رفتار اين مقام مسئول در برابر 
خبرنگار، خواســتار پيگيری اين مسئله از 

سوی استاندار اصفهان شدند. 
 برکناری فرماندار گلپایگان

غلامرضــا قائدی هــا، با اشــاره 
به برخــورد ناشايســت فرماندارگلپايگان 
با خبرنگارِ يــک هفته نامــه محلی گفت: 
استاندار اصفهان بلافاصله پس از شنيدن 
اين خبر با نکوهش اين رفتار ناشايســت، 
خواستار پيگيری موضوع شدند.  وی افزود: 
استاندار اصفهان به فرماندارن اعلام کرده 
است: »لازم است از فرصت استفاده کرده 
و از مديران دســتگاه های اجرايی استان و 
فرمانداران موکداً بخواهم در پاســخ گويی 
به ارباب رجــوع به ويژه اصحــاب محترم 
رسانه که به دليل اهميت وظيفه از احترام 
ويژه ای برخوردار هســتند، ادب را رعايت 
کرده، تکريــم مردم را بر هــر امری مقدم 
بدانند.«  محمدرضا توسلی بخشدار مرکزی 
گلپايگان به عنوان سرپرســت فرمانداری 
 گلپايــگان معرفــی شــد و  کار خــود را 

آغاز کرد. 

داستانی که می تواند الگوی رفتاری مناسبی برای برخی مدیران باشد

سمیه یوسفیان / گروه اصفهان
 yoosef69@yahoo.com  

محمد قاسمي/ گروه اصفهان
 ghasemi.iri@gmail.com

رئيس سازمان برنامه و بودجه با بيان اينکه اگر کليات لايحه بودجه 97 بار ديگر رد شود، 
زمان تصويب به موقع آن از دست می رود، گفت: دولت از افزايش حقوق بازنشستگان 

استقبال می کند.
محمدباقر نوبخت، با حضور در صحن علنی مجلس شورای اسلامی در دفاع از کليات 
لايحه بودجه 1397 گفت: هر آنچه نظر نمايندگان درخصوص جزئيات لايحه بودجه 
1397 باشد، بعد از تصويب کليات قابل حل است و اگر کليات بار ديگر رد شود، زمان را 

برای تصويب به موقع بودجه سال آينده از دست می دهيم.
وی اظهار داشت: افزايش حقوق متعارف اعضای هيئت علمی دانشگاه ها با توجه به سقف 
تعيين شده، موردی است که دولت از آن پشتيبانی می کند. اگر نمايندگان پيشنهادی 

دارند، مطرح کنند.
رئيس سازمان برنامه وبودجه در ادامه ســخنانش، به همسان و متناسب سازی حقوق 
بازنشستگان اشاره کرد و گفت: دولت در لايحه بودجه 97 با توجه به محدوديت سقف 
هزارميلياردتومان در اين لايحه پيش بينی کرده بود و انتظار داشتيم مجلس نيز همچون 

امسال آن را افزايش دهد.
وی ادامه داد: البته کميســيون تلفيق نيز هزارميلياردتومان همسان ســازی حقوق 

بازنشستگان را افزايش داد و با اين حال مطلع شــديم که پيشنهادهايی وجود دارد تا 
بتوانيم به رقم 3400 ميلياردتومان برسانيم که دولت نيز از آن استقبال می کند.

وی خطاب به حسن کامران، نماينده مردم اصفهان در مجلس نيز گفت: آقای کامران 
هميشه نگران بازنشســتگان صنعت فولاد هســتند و طبق رديف های تعيين شده، 

پيش بينی کرديم که اين افراد در آخر هر ماه حقوق های خود را دريافت کنند.
رئيس سازمان برنامه و بودجه با دفاع از برخی اصلاحات انجام شده روی لايحه بودجه 
درکميســيون تلفيق اظهار داشت: درکميسيون تلفيق مقرر شــد تغييراتی در بحث 
هدفمندی يارانه ها و تبصره 14 لايحه بودجه انجام شود و دولت با آن موافق است و در 

پرداخت يارانه ها به خانوارهای نيازمند از ابتدای سال 97 مشکلی وجود ندارد.
نوبخت تأکيد کرد: ما می توانيم در همين راســتا منويات مجلس را مدنظر قرار داده و 

پرداخت يارانه ها به خانواده های نيازمند را طبق نظر مجلس انجام دهيم.
رئيس سازمان برنامه وبودجه، کاهش انتشار اوراق مشارکت را از ديگر اصلاحات انجام 
شده برشمرد و گفت: از کميسيون تلفيق به دليل اينکه سقف انتشار اوراق مشارکت را به 

آنچه دولت در لايحه مدنظر قرار داده بود، بازگرداند، بايد تشکر کرد.
پس از دفاع نوبخت از لايحه دولت، کليات آن بــرای دومين بار در هفته جاری به رأی 
گذشــته شــد و نمايندگان با 182 رأی موافق، 73 رأی مخالف و شش رأی ممتنع از 
مجموع 262 نماينده حاضر در صحن علنی مجلس با کليات بودجه 1397 کل کشور 

موافقت کردند و وارد بررسی جزئيات آن شدند.
کليات بودجه ســال 97 کل کشــور، يک شــنبه اين هفته در مجلس مورد مخالفت 
نمايندگان قرار گرفت و به کميسيون تلفيق بودجه بازگشت. اعضای اين کميسيون در 
روزهای يک شنبه و دوشنبه اين هفته بودجه 97 را بار ديگر در کميسيون تلفيق مجلس 

بررسی و نهايی کردند.
اعضای کميســيون تلفيق مجلس تغييراتی را در گزارش قبلی خود درباره بودجه 97 

اعمال کردند که اين تغييرات را می توان در چند بخش دسته بندی کرد: 
يارانه نقدی، کاهش انتشار اوراق، تغيير اعتبارات استانی آموزش و پرورش به اعتبارات 
ملی، حذف رديف انتقال آب دريای خزر به فلات مرکزی ايران و تسويه حساب با تأمين 

اجتماعی.

رئیس سازمان »برنامه و بودجه« پاسخ نماینده اصفهان را داد: 

آقای کامران همیشه نگران بازنشستگان صنعت فولاد هستند

بهره برداری از ۱۱۰ پروژه عمرانی در دهه مبارک  فجرجانشین قائم مقام وزیر کشور: حجاب با کار فرهنگی درست می شود

جانشــين قائم مقام وزير کشــور گفت: موضــوع رعايت 
حجاب وعفاف با کار فرهنگی درست می شود و بايد در اولويت 
دســتگاه های فرهنگی قرار گيرد.علی مولازاده، درجلسه 
ستاد صيانت از حريم امنيت عمومی و حقوق شهروندان در 
استانداری اصفهان افزود: دراين راستا دستگاه های فرهنگی 
از جمله صداوسيما، سازمان تبليغات اسلامی و وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی بايد اين موضوع را دراولويت خود قراردهند. 
وی عفاف را اصل دانست و گفت: حجاب و پوشش محصول 

خروجی عفاف است. جانشين قائم مقام وزير کشور در عين 
حال وضعيت رعايت حجــاب را در ادارات دولتی مطلوب 
ارزيابی کرد و افزود: بايد به وضعيت عفاف وحجاب در بخش 
خصوصی بيشتر رسيدگی شود.وی وضعيت رعايت حقوق 
شهروندی را نامناسب دانست و گفت: کارها بايد اثربخش 
باشــد؛ نبود اثربخشــی موجب نارضايتی عموم می شود. 
وی افزود: موضوع صيانت از حقوق شهروندی و حجاب وعفاف 

در بخش آسيب های اجتماعی قرار گرفته است. 

شهردار قهجاورستان گفت:  به مناسبت ايام الله دهه فجر در 
قهجاورســتان 110 پروژه عمرانی به بهره برداری می رسد.
محمود صادقين درجمع اصحاب رسانه گفت: به مناسبت 
ايام الله دهه فجر، 110 پروژه در حوزه های عمرانی، فرهنگی 
و خدماتی در قهجاورســتان به بهره برداری می رســد.وی 
افزود: قهجاورســتان به دليل مجاورت با فرودگاه اصفهان 
مکان مناسبی برای اسکان مسافرانی خواهد بود که به دلايل 
مختلف مجبور به اســکان اضطراری در اصفهان خواهند 

بود.صادقين اظهار داشت: قهجاورستان ظرفيت بالايی در 
حوزه گردشــگری دارد وما آمادگی داريم تا زمينه را برای 
سرمايه گذاران در قهجاورستان فراهم کنيم.وی بيان کرد: 
برای آزادسازی فلکه شش راه تاکانال آب جاده قهجاورستان 
نيازمند مســاعدت جدی شــهرداری منطقه ده هستيم. 
صادقين افزود : در حوزه روشنايی قهجاورستان نيز شرکت 
برق شهرستان وعده داده اســت در زمينه روشنايی جاده 

قهجاورستان اقدام کند.

مدیر  محمدحســینی،  حسن 
پیشــگیری و رفع تخلف های 
شهری شهرداری اصفهان گفت: 
طــرح پاک ســازی اصفهان از 
تخلف های شــهری از ماه آینده 

آغاز می  شود.  / ایمنا 

محمدعلــی فراســتی، رئیس 
اتحادیــه صنــف نانوایــان 
شاهین شهر گفت: عرضه نان های 
غیرمجازوغیربهداشتی خانگی، 
به  دور از چشمان بازرسان، داد 
نانوایان شاهین شهری را درآورده 

است. / فارس 

خبر ویژه
رئیس میراث فرهنگی آران و بیدگل خبر داد: کشف شهر 

زیرزمینی جدید در سفیدشهر
رازهای تازه ای از »تاریخ« در راه است

رئيس ميراث فرهنگــی آران وبيدگل گفت: به تازگی يک شــهر زيرزمينی جديد در 
سفيدشهر آران وبيدگل کشف شــد و عمليات باستان شناسی در اين دست کند آغاز 

شده است.
جواد صديقيان، در گفت وگو با مهر با اشاره به کشــف دومين شهر زيرزمينی پس از 
نوش آباد در شهرستان آران و بيدگل اظهار داشت: با توجه به گزارش های مداوم مردم 
محلی مبنی بر وجود تونل مانند زيرزمينی در سفيدشهر آران وبيدگل، کاوش های اوليه 
باستان شناسی در اين منطقه انجام و منجر به کشف دومين شهر زيرزمينی دست کند 

در اين شهرستان شد.
وی با بيان اينکه ورودی فعلی اين خانه در سرداب يک خانه تاريخی قرار دارد، افزود: شهر 
زيرزمينی نوش آباد به شکل اتفاقی توسط يکی از اهالی محل کشف شده بود و تا مدت ها 
برای عبور و مرور به آن از سرداب مجاور اين شهر تاريخی استفاده می شد تا اينکه پس از 

پيشبرد کاوش ها در اين شهر، ورودی اصلی آن نيز کشف شد.
رئيس ميراث فرهنگی آران و بيدگل تأکيد کرد: بر اين اساس احتمال دارد که ورودی 
اصلی اين شهر زيرزمينی نيز در مکان ديگری باشد که پس از خاک برداری و تکميل 
کاوش ها، اين موضوع به شکل دقيق مشخص می شود. البته بر اين نکته بايد تأکيد کنم که 
تمام اين موارد براساس احتمال مطرح است. وی با بيان اينکه وسعت اين نوع دست کندها 
حداقل نيمی از زيربافت تاريخی شهر را دربرمی گيرد، ابراز داشت: به طورمعمول اين 
دست کندها، کاربری پناهگاه های زيرزمينی داشــته و با عنوان شهرهای زيرزمينی 

شناخته می شوند. 
صديقيان با اشاره به زمان تکميل عمليات در شــهر زيرزمينی نوش آباد گفت: هنوز 
بازگشايی يکی از طبقات شهر زيرزمينی نوش آباد متعلق به دوره ساسانی نيز تکميل 
نشده است؛ چراکه اين نوع عمليات های باستان شناسی زمانبر و نيازمند دقت کافی 
تيم مستقر در مناطق است. وی اضافه کرد: بر اين اساس گسترش و تعيين قدمت شهر 
زيرزمينی سفيدشهر نيز نيازمند بررسی های دقيق ميدانی و کاوش های باستان شناسی 
است. رئيس ميراث فرهنگی آران و بيدگل، احتمال وجود دست کندهای زيرزمينی 
ديگر در اين شهرستان را امری محتمل برشمرد و گفت: پناهگاه زيرزمينی نوش آباد در 
ده کيلومتری سفيدشهر قرار دارد و بر اين اساس احتمال وجود دست کندهای زيرزمينی 

ديگر بعيد به نظر نمی رسد.
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